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 P R O T O K Ó Ł   N R  CVI/2023 
ze sto szóstej sesji Rady Miejskiej w Radomiu  

odbytej w dniu 18 grudnia 2023 roku 
w Sali Obrad Rady Miejskiej w Radomiu im. Marii Kelles - Krauz, Rynek 1 

 
Ad. 1. Otwarcie obrad oraz wybór sekretarzy.  
Posiedzenie otworzyła i na nim przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Radomiu – 
radna Kinga Bogusz. 
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. 
Na sesji obecni byli radni według listy obecności, która została dołączona do materiałów z sesji. 
Radni nieobecni: Mateusz Kuźmiuk.  
 
Na sekretarzy obrad zgłoszono radnych: Kazimierza Staszewskiego i Roberta Chrobotowicza. 
Radni wyrazili zgodę na pełnienie funkcji sekretarzy. Sekretarze zostali wybrani jednogłośnie                  
(20 za – głosowanie nr 1).  
 
Zmiany porządku obrad: 
- wniosek Prezydenta Miasta Radomia o wprowadzenie do porządku obrad  projektu uchwały 
na druku nr 934 w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwator-
skie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabyt-
ków lub do gminnej ewidencji zabytków. 
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jednogłośnie (18 za – głosowanie                 
nr 2) jako pkt 7.9.  
 
Porządek sesji: 
1. Otwarcie obrad oraz wybór sekretarzy. 
2. Przyjęcie protokołu z CV sesji Rady Miejskiej w Radomiu. 
3. Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej. 
4. Wystąpienia parlamentarzystów i dyskusja. 
5. Uchwalenie budżetu Miasta Radomia na 2024 rok: 
     1) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Prezydenta, 
     2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
     3) odczytanie opinii Komisji Budżetowej, 
     4) przedstawienie stanowiska Prezydenta w sprawie złożonych wniosków, 
     5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
     6) głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej na 2024r. oraz Wieloletniej Prognozy 
          Finansowej Gminy Miasta Radomia na lata 2024 - 2045 - druki nr: 902, 903.  
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
1) dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2023 rok oraz zmiany Wieloletniej Prognozy  
     Finansowej Gminy Miasta Radomia na lata 2023 - 2045 – druki nr: 930, 931, 
2) ustalenia wydatków budżetu Gminy Miasta Radomia, które w 2023 roku nie wygasają  
     z upływem roku budżetowego – druk nr 932, 
3) emisji obligacji komunalnych Gminy Miasta Radomia oraz zasad ich zbywania, nabywania  
     i wykupu – druk nr 933, 
4) uchylenia Uchwały Nr CI/971/2023 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 25 września 2023r.  
     w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Skaryszew w 2023r. – druk nr 926, 
5) przyjęcia „Samorządowego Programu Miasta Radomia na Rzecz Osób z Niepełnosprawno- 
     ściami na lata 2024 – 2028” – druk nr 927, 
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6) zmieniająca Uchwałę Nr LXXVI/689/2022 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 28 marca  
     2022r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
     Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Radomia na lata 2022- 
     2025 – druk nr 928, 
7) zmiany Uchwały nr 647/2013 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 9 grudnia 2013 r.   
     w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania oraz odpłatności za usługi  
     opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług  
     opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz warunków częściowego lub  
     całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania zmienionej Uchwałą Nr 76/2015  
     Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 23 lutego 2015 r. oraz Uchwałą Nr XXIV/213/2019 Rady  
     Miejskiej w Radomiu z dnia 26 sierpnia 2019 r. – druk nr 929, 
8) powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora  
     Radomskiego Szpitala Specjalistycznego im. dr Tytusa Chałubińskiego w Radomiu  
     – druk nr 906a,  
9) określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty  
     budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji  
     zabytków – druk nr 934. 
8. Informacja Prezydenta Miasta Radomia o stanie realizacji inwestycji drogowej  
     --- ul. Wolanowska.   
9. Informacja o pracy Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
10. Sprawozdanie delegata Miasta Radomia z posiedzenia Związku Miast Polskich.  
11. Sprawy różne i wolne wnioski: 
       1) wskazanie przedstawiciela Rady Miejskiej w Radomiu do prac w Komitecie  
            Rewitalizacji Miasta Radomia.  
12. Zamknięcie obrad. 
 
 
Ad. 2. Przyjęcie protokołu z CV sesji Rady Miejskiej w Radomiu. 
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.  
 
Za przyjęciem protokołu z CV sesji Rady Miejskiej w Radomiu odbytej w dniu 27 listopada 
2023r. głosowało 18 radnych, 0 było przeciw, 1 wstrzymał się od głosowania – głosowanie                 
nr 3. Protokół został przyjęty.  
 
Do sali obrad przybyli harcerze z Betlejemskim Światłem Pokoju. 
 
Komendant hufca Radom przypomniał historię Betlejemskiego Światła i złożył zebranym życze-
nia świąteczne.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz podziękowała za przekazane Światło i również złożyła zebranym 
życzenia świąteczne.  
 
 
Ad. 3. Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej. 
Informację radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. 
Jej treść została dołączona do materiałów z sesji.  
 
  
Ad. 4. Wystąpienia parlamentarzystów i dyskusja. 
Nie było żadnego parlamentarzysty.  
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Ad. 5. Uchwalenie budżetu Miasta Radomia na 2024 rok: 
 
1) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Prezydenta, 
Prezydent miasta Radomia Radosław Witkowski przywitał kadrę kierowniczą Urzędu Miejskiego, 
jednostek oraz przedstawicieli spółek komunalnych. Omówił przedstawioną prezentację po-
święconą projektowi budżetu na 2024 rok, a w tym: 
- ograniczenia finansowych możliwości miasta w latach 2019 – 2023: 
 - utracone dochody: 
  - zbyt niska subwencja oświatowa – 945 mln zł,  
  - strata dochodów z tytułu PIT – 150 mln zł (uwzględnione ok. 100 mln zł  

   rekompensaty), 
 - skutki inflacji: 
  - wzrost kosztów obsługi długu – 70 mln zł,  
  - wzrost wydatków na zakup mediów – 30 mln zł,  
  - wzrost pozostałych wydatków rzeczowych, 
- budżet na 2024r. – budżet nowej nadziei, 
 - dochody (1,553 mld zł) i wydatki ogółem (1,710 mld zł) ,  
 - dochody (1,488 mld zł) i wydatki bieżące (1,473 mld zł),  
 - deficyt – 156,7 mln zł, 
 - nadwyżka operacyjna – 15 mln zł, 
- dochody ogółem – 1.553.491.599 zł,  
- struktura wydatków bieżących,  
- inwestycje w 2024r. – 236,5 mln zł (wzrost o 93 mln zł, 
- największe inwestycje: 
 - przebudowa wiaduktu w ciągu ul. Żeromskiego nad torami PKP – 89 mln zł,  
 - budowa trasy N-S III etap – 26 mln zł,  
 - skomunikowanie drogi krajowej S7 z portem lotniczym poprzez przebudowę drogi kra-
jowej nr 12 oraz drogi gminnej nr 530326W do połączenia z drogą wojewódzka nr 735 (ul. Wo-
lanowska i skrzyżowanie ulic Maratońska/Dębowa) – 2 mln zł.  
 - budowa budynku mieszkalnego u zbiegu ulic Łokietka i Piastowskiej – 21 mln zł,  
 - rozbudowa SOR w Radomskim Szpitalu Specjalistycznym – 14,73 mln zł,  
 - dokończenie budowy stadionu przy ul. Struga 63 – 2,5 mln zł,  
 - budowa żłobka przy ul. Piastowskiej – 1,85 mln zł, 
- pozostałe inwestycje: 
 - drogi: 
  - budowa i przebudowa ulic w ramach tzw. czynówek – 2,5 mln zł, 
  - Radomski Program Drogowy – 1 mln zł,  
  - Radomski Program Chodnikowy – 1 mln zł, 
  - budowa oświetlenia ulic – 0,5 mln zł,  
  - przebudowa ul. Idalińskiej (dokumentacja) – 554.000 zł,  
  - budowa ścieżek rowerowych: Energetyków, Limanowskiego, Okulickiego,  
                             Szarych Szeregów, Piastowska (wkład własny) – 1,5 mln zł,  
 - edukacja: 
  - budowa sali do gimnastyki korekcyjnej w X LO przy ul. B. Prażmowskiego –  
                            1,191 mln zł,  
  - rozbudowa budynku dydaktycznego Zespołu Szkół Specjalnych i Placówek  

   Oświatowych przy ul. Lipskiej – 1,3 mln zł,  
- budowa boiska wielofunkcyjnego o nawierzchni syntetycznej przy PSP nr 7   
  przy ul. Tybla – 1 mln zł,  
- przebudowa boiska przy PSP nr 17 (Budżet Obywatelski) – 1,7 mln zł,  
- budowa placu zabaw przy PSP nr 22 – 500 tys. zł,  
- zakup autobusu dla PSP nr 14 – 430 tys. zł, 
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 - ochrona zdrowia i pomoc społeczna:  
  - przebudowa i modernizacja oddziałów oraz zakup sprzętu i aparatury  

   medycznej w Radomskim Szpitalu Specjalistycznym – 5 mln zł,  
- zakup wyposażenia medycznego do ambulansu RSPR – 500 tys. zł,  

        - utworzenie nowych miejsc w Miejskim Zespole Żłobków „Radomirek”–950 tys. zł , 
 - prace budowlane i zakupy w DPS – 655 tys. zł,  
- inne: 
 - konserwacja zabytków (kościół farny, klasztor oo. Bernardynów) – 2,353 mln zł, 
 - rozbudowa części parku na os. Gołębiów II – 2 mln zł, 

- inwestycje bez zapewnionego finansowania (na razie) : 
 - przebudowa skrzyżowań: 
  - Traugutta – Waryńskiego,  
  - Traugutta – Poniatowskiego, 
  - Narutowicza – Kościuszki,  
  - Kusocińskiego – Żwirki i Wigury,  
 - utworzenie Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnego,  
 - przebudowa i termomodernizacja obiektów Schroniska dla Bezdomnych Zwierząt,  
 - rewitalizacja parku im. Józefa Ruzika,  
 - przebudowa skweru w obrębie ulic Kelles – Krauza/Struga/Focha/Plac Jagielloński, 
 - przebudowa i rewitalizacja placu ks. Z. Domagały,  
 - budowa windy w foye Teatru, 
- nadzieje i perspektywy w 2024r.: 
 - stabilny system finansowania samorządów: 
  - zwiększony udział w PIT,  
  - udział samorządów w VAT,  
  - pokrywająca wynagrodzenia subwencja oświatowa,  
  - decentralizacja i większa autonomia samorządów,  
  - koniec polityki „tekturowych czeków”,  
 - inwestycje finansowane z funduszy unijnych: FEM, Polska Wschodnia, KPO: 
  - park kulturowy Stary Radom,  
  - termomodernizacja szkół i placówek oświatowych,  
  - wyposażenie Radomskiego Szpitala Specjalistycznego w nowoczesny sprzęt,  
  - zakup elektrycznych autobusów,  
  - przebudowa fontann,  
  - przebudowa płyty Rynku,  
  - ścieżki rowerowe,  
  - przebudowa skrzyżowań,  
  - rewitalizacja parków i skwerów.  
Prezydent poprosił o przyjęcie budżetu na 2024 rok.  
 
2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
Opinie Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 13 grudnia 
2023r.: 
- nr 3.c./340/2023 w sprawie opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Radomia projek-
cie uchwały budżetowej na 2024 rok oraz opinii o możliwości sfinansowania planowanego de-
ficytu na 2024r., 
- nr 3.h./345/2023 w sprawie wydania opinii o przedłożonym w formie dokumentu elektronicz-
nego przez Prezydenta Miasta Radomia projektu uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej 
na lata 2024 - 2045 
radni otrzymali pocztą elektroniczną.  
Ich treść została dołączona do materiałów z sesji.  
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Adam Bocheński odczytał treść powyższych opinii.  
 
3) odczytanie opinii Komisji Budżetowej, 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz odczytała opinie Komisji: 
Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt Uchwały Budżetowej na rok 2024 wraz 
z przyjętym wnioskiem Komisji Rozwoju Miasta: „Komisja Rozwoju Miasta wnioskuje o wprowa-
dzenie do Budżetu Miasta Radomia na 2024 rok nowego zadania pod nazwą Odbudowa Zamku 
Królewskiego w Radomiu i zabezpieczenie na ten cel w budżecie na 2024 rok kwoty 1.000,00zł. 
Źródło finansowania dokapitalizowanie spółki Rewitalizacja”.  
 
Projekt budżetu na 2024r. ponadto zaopiniowały Komisje:  
- Rozwoju Miasta – pozytywnie w części dotyczącej rozwoju miasta wraz z odczytanym przed 
chwilą wnioskiem.    
- do spraw Majątku Spółek Miejskich – negatywnie w części dotyczącej spółek miejskich,    
- Edukacji, Sportu i Turystyki –  pozytywnie w części dotyczącej edukacji, sportu i turystyki,  
- do spraw Polityki Senioralnej i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi – pozytyw-
nie w części dotyczącej polityki senioralnej i organizacji pozarządowych, 
- Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny – pozytywnie w części dotyczącej zdrowia, pomocy 
społecznej i rodziny,        
- Gospodarki, Ochrony i Kształtowania Środowiska  - pozytywnie w części dotyczącej go-
spodarki, ochrony i kształtowania środowiska,  
- Bezpieczeństwa – pozytywnie w części dotyczącej bezpieczeństwa  
- Kultury i Promocji – pozytywnie w części dotyczącej  kultury i promocji.  
 
Ponadto Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt Wieloletniej Prognozy Finanso-
wej Gminy Miasta Radomia na lata 2024 – 2045 – druk nr 903. 
 
Ponadto przewodnicząca Kinga Bogusz poinformowała, że na początku sesji przez radnych Ko-
alicji Obywatelskiej został złożony wniosek.  
 
Przewodnicząca klubu radnych Koalicji Obywatelskiej Wioletta Kotkowska poinformowała, że 
wniosek jest odpowiedzią na ogromną potrzebę wielu rodzin mieszkańców miasta. Potrzeba 
utworzenia hospicjum stacjonarnego w Radomiu jest ogromna. Miasto potrzebuje miejsc, gdzie 
osoby ciężko i przewlekle chore mogą liczyć na opiekę przez 24 godziny na dobę oraz profesjo-
nalne wsparcie psychiczne i psychologiczne. Odczytała złożony wniosek: 
„Na podstawie art. 24 ust. 6 ustawy o samorządzie gminnym oraz art. 56 ust. 3 Regula-
minu Obrad Rady Miejskiej Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej Rady Miejskiej w Rado-
miu składa wniosek do budżetu Gminy Miasta Radomia na rok 2024 na zadanie pn. 
„Przebudowa budynku przy ul. Giserskiej 21 w Radomiu na Hospicjum – I etap prac pro-
jektowych”. Wniosek: Zwiększenie planowanych wydatków w dziale 851, rozdziale 
85195, §6050 w zadaniach własnych gminy w kwocie 50.000 zł na zadanie pn. „Prze-
budowa budynku przy ul. Giserskiej 21 na Hospicjum – I etap prac projektowych”. Źródło 
finansowania: Dział 700, rozdział 70095, §6030 w zadaniach własnych gminy, zadanie 
pn. „Dokapitalizowanie Spółki Rewitalizacja Sp. z o.o.”.  
Treść wniosku w formie pisemnej została dołączona do materiałów z sesji.  
 
Radny Dariusz Wójcik w imieniu klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość poinformował, że nie 
będą składali żadnego wniosku dlatego, że i tak budżet będzie realizowany już przez nowego 
prezydenta i każde zgłoszenie wniosku będzie w domenie nowej Rady Miejskiej, ale chciałby 
złożyć wniosek ustny i chciałby, aby pan prezydent się do niego odniósł. Powstało w Radomiu 
lotnisko. Dość duże koszty obciążają gminę miasta Radomia, bo musimy z wyprzedzeniem 
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spłacać nakłady, które zostały poniesione na to lotnisko. Żeby to lotnisko mogło się rozwijać, 
musimy włączyć się jako miasto w promocję tego lotniska. Radny uważa, że doskonałym ele-
mentem byłoby zabezpieczenie jakiejś kwoty (może 3 mln zł) żeby promować może nie samo 
lotnisko, tylko loty z Radomia. Jest to bardzo duża szansa na to, żeby dzięki wypromowaniu 
naszego lotniska Radom mógł się lepiej rozwijać. Mogłyby powstawać firmy okołolotniskowe.  
 
4) przedstawienie stanowiska Prezydenta w sprawie złożonych wniosków, 
Prezydent miasta Radosław Witkowski odniósł się do złożonych wniosków oraz prośby: 
- budowa zamku królewskiego w Radomiu – ten wniosek znajdzie się w autopoprawce nr 1 do 
projektu uchwały budżetowej na 2024 rok,  
- przebudowa budynku przy ul. Giserskiej 21 na hospicjum I etap prac projektowych – wniosek 
opiniuje pozytywnie i przyjmuje go do realizacji,  
- uwaga radnego dotycząca lotniska – lotnisko musi być biegunem wzrostu gospodarczego. Pre-
zydent zakłada, że za kilka tygodni przyjdzie usiąść do rozmów z nowymi władzami PPL-u, bo 
wynik wyborów był jednoznaczny i na pewno tam zmiany też nastąpią, podobnie jak i w innych 
spółkach. Z nowymi władzami będą rozmawiać na ten temat, żeby jak najlepiej wykorzystać port 
lotniczy. Wniosek radnego, że miasto musi uczestniczyć w promocji portu lotniczego jest jak 
najbardziej zasadny i prezydent ma nadzieję, że przy rozwiązaniu kilku problemów będą mogli 
te 3 mln czy więcej będą mogli przeznaczyć na promocję portu lotniczego. Przyjmuje to do rea-
lizacji i będą szukać dobrej formuły współpracy z PPL-em. Ma nadzieję, że nastąpi to jeszcze                  
w tej kadencji samorządu.  
 
5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
Radna Magdalena Lasota ma nadzieję, że radni podejdą racjonalnie do tego budżetu, bo trzeba 
pamiętać, że prezydent i radni są wybrani w wyborach przez mieszkańców i mieszkańcy ocze-
kują, że miasto będą rozwijać, a nie przysparzać takich problemów, jak to już kiedyś miało miej-
sce – nieuchwalenie budżetu. Radna ma nadzieję, że nikt z radnych nie doprowadzi do sytuacji, 
że będą frustrować mieszkańców i ma nadzieję, że ten budżet w dniu dzisiejszym będzie uchwa-
lony. Stwierdziła, że Radom musi mieć świadomość w jakich realiach żyjemy. Nie jesteśmy ode-
rwani od tego, co się dzieje w kraju, jaka jest polityka rządu, bo to ma ogromny wpływ na nasz 
budżet i nasze możliwości finansowe. W budżecie na 2024 rok jest kontynuacja największych 
inwestycji, które są już rozpoczęte i które muszą być dokończone (trasa N-S, wiadukt). Zostały 
uwzględnione również dużo mniejsze projekty bardzo ważne dla wszystkich (nowy żłobek, bu-
dowa mieszkań pod wynajem na ul. Piastowskiej, rozwój dróg rowerowych, kontynuacja pro-
gramu chodnikowego, programu drogowego). Dużo jest również małych inwestycji (park, boiska 
i place zabaw). Myśli, że każdy znajdzie coś dla siebie. Jest duża szansa zmian tego budżetu                   
w trakcie roku, co zawsze się dzieje. Poprosiła o przyjęcie tej uchwały.  
 
Radny Tomasz Gogacz podziękował za autopoprawkę. Uważa, że należy zadbać o godność mia-
sta, a takim znakiem godności jest rozbudowa zamku. Myśli, że nie będzie problemów z finan-
sowaniem, bo 85% kosztów odbudowy tego zamku poniesie marszałek województwa mazo-
wieckiego. Ponadto radny poruszył sprawę naszej pozycji w ogonie wszystkich wskaźników. 
Porównał również budżet naszego miasta z budżetem Kielc. Odniósł się do sprawy wpływów                
z PIT i CIT, a także poruszył sprawę poziomu dochodów i wydatków.  
 
Radny Marcin Majewski podkreślił, że wcześniej miasto też dokładało do oświaty i wskazywanie 
tylko okresu ostatnich kilku lat jest nie na miejscu. Zapytał, jak z wynagrodzeniami pracowników 
oświaty, Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, DPS-ów oraz innych podmiotów? Jakie jest nie-
doszacowanie? Ile będzie trzeba dołożyć do budżetu 2024r. do wynagrodzeń pracowników tych 
placówek? Transport publiczny – ile miasto będzie musiało dołożyć w stosunku do planowanych 
wydatków i dochodów w 2024r.? Inwestycje – Jaka kwota ze wspomnianych 236,5 mln zł będzie 
pochodziła z budżetu miasta, a jaka kwota ze wsparcia zewnętrznego, w tym wsparcia państwa? 
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Zadłużenie – kolejne kredyty, obligacje polegają na rolowaniu długu. Maksymalnie są wydłużane 
okresy spłaty. Sytuacja jest dramatyczna. Odcinek IIIb trasy N-S – czy planuje się realizację tej 
inwestycji? Park Gołębiów – dlaczego będzie realizowany akurat ten odcinek? 
 
Radny Piotr Szprenadałowicz przypomniał, że pan prezydent nazwał projekt budżetu na 2024r. 
budżetem nadziei, nadziei na przywrócenie samorządom właściwej rangi i odpowiedniego fi-
nansowania powierzonych im zadań. Tego chcą radomianie, tego chcą Polacy, którzy w wybo-
rach parlamentarnych 15 października sprzeciwili się ośmioletniej polityce Prawa i Sprawiedli-
wości, degradowania i okradania samorządów, zwłaszcza większych miast. Trzeba mieć świado-
mość, że przyszłoroczny budżet jeszcze odzwierciedla skutki dotychczasowej polityki państwa 
takiej jak zbyt niskie wpływy z tytułu podatku od osób fizycznych i niewystarczająca subwencja 
oświatowa przy jednoczesnym wzroście kosztów, które muszą ponosić samorządy. Stąd też                
m. in. konieczność zaplanowania 150 mln deficytu, który pozwoli zrównoważyć niedobór samej 
subwencji oświatowej. Warto podkreślić, iż zgodnie z konstytucją środki na finansowanie 
oświaty powinny być zabezpieczone przez państwo. Cieszy, że panu prezydentowi udało się 
wygospodarować ponad 236 mln zł na inwestycje majątkowe, co stanowi 14% wydatków ogó-
łem. Blisko połowę tych środków pochłonie kontynuacja przebudowy wiaduktu w ciągu ul. Że-
romskiego i budowy III etapu trasy N-S. Bardzo ważne będzie rozpoczęcie budowy SOR-u                       
w miejskim szpitalu oraz przebudowy ul. Wolanowskiej, na którą środki przez długie miesiące 
były blokowane przez rząd PiS. Dobrą wiadomością dla kibiców Radomiaka jest nie tylko zapla-
nowana budowa wschodniej i zachodniej trybuny stadiony przy ul. Struga 63, ale co ważne od-
bywać się ona będzie bez konieczności wyłączenia stadionu z użytkowania. Są też zaplanowane 
nowe zadania ukierunkowane na wzrost komfortu życia radomian jak: budowa bloku z mieszka-
niami na wynajem i żłobka na Michałowie, czy rozbudowa parku na Gołębiowie II. W planie jest 
rozbudowa obiektów szkolnych, ścieżek rowerowych i kontynuacja Radomskiego Programu Dro-
gowego i Chodnikowego oraz drogowych czynówek. Z myślą o młodych małżeństwach konty-
nuowany będzie radomski program in vitro. Dla seniorów są zaplanowane działania aktywizu-
jące, w tym kolejne edycje popularnych balów i potańcówek. Dalej rozwijana będzie także                       
w kierunku ekologii i komfortu zbiorowa komunikacja miejska. Spora część zadań inwestycyj-
nych wpisana została symbolicznymi kwotami pod kątem zewnętrznych źródeł finansowania. 
Wiadomo już, że pod rządami koalicji 15 października czeka wielkie otwarcie środków pomoco-
wych Unii Europejskiej dla Polski. Ponad 500 mld zł, z których dla rozwoju naszego miasta po-
winniśmy maksymalnie ponad podziałami politycznymi umieć skorzystać. Zwrócił się z apelem 
do radnych klubu PiS by poparli dziś projekt budżetu oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej                     
i tym samym wykazali wolę wspólnych działań na rzecz rozwoju Radomia w tym przełomowym 
momencie.  
 
Radny Wiesław Wędzonka chciałby wzmocnić głos pana radnego Dariusza Wójcika i zwrócił się 
z apelem do pana prezydenta, aby w przyszłych spotkaniach z nowym zarządem PPL-u przyjąć 
strategie, w które miasto włączy się, bo to będzie również strategia dobra dla miasta. Podzięko-
wał prezydentowi, że przyjął wniosek o hospicjum, bo jest to ważna sprawa i ma nadzieję, że 
powstanie na ul. Giserskiej 21 to hospicjum w najbliższych dwóch, trzech latach.  
 
Radny Dariusz Wójcik stwierdził, że wystąpienie radnego Szprendałowicza było typowo poli-
tyczne i było nie na miejscu. Przypomniał, że to ten zły PiS zabezpieczył pieniądze na Szpitalny 
Oddział Ratunkowy, na Radomskie Centrum Sportu na budowę dwóch trybun, na wiadukt na 
Żeromskiego, na ul. Wolanowską, na Wojska Polskiego, na budowę centrum sportowego dla mło-
dzieży na Koniówce przy sprzeciwie niektórych radnych na tej sali. Gdy buduje stowarzyszenie, 
obiekt powstaje w ciągu 4 – 5 miesięcy, a kiedy buduje miasto budujemy 7 lat. To ten zły PiS 
zabezpieczył pieniądze na Uniwersytet Technologiczno – Humanistyczny. To wszystko zrobił ten 
zły PiS. Jeżeli chodzi o subwencję oświatową, to tylko pierwsze dwa lata po 90-tym roku była 
zabezpieczona w 100%. Później była coraz mniejsza i dotyczy to wszystkich rządów, nie tylko 
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Prawa i Sprawiedliwości, ale Sojuszu Lewicy Demokratycznej, Platformy Obywatelskiej, PSL-u, 
wszystkich partii politycznych. Zaproponowana budowa czy rozbudowa na ul. Giserskiej, to bar-
dzo dobra propozycja tylko, że za 50 tys. zł nie da się zrealizować nawet I etapu tego projektu, 
więc jest to zwykłe populistyczne zagranie. Dla radnego ten budżet nie jest budżetem nadziei, 
bo nikt nie jest wstanie nawet w ciągu jednej kadencji zabezpieczyć 100% środków na wyna-
grodzenia dla nauczycieli, bo to przecież nie Prawo i Sprawiedliwość na 8 lat wstrzymało pod-
wyżki w administracji, tylko zrobiła to Platforma Obywatelska. To wtedy nastąpiła degradacja 
zawodu nauczyciela i urzędnika. Należy mówić uczciwie to, co jest dobre, ale też oczywiście co 
jest złe, a mówi się tylko o tym, co jest dobre, a zapomniano o tym, co jest złe. A taką sztanda-
rową inwestycją jest parking na Kelles – Krauza zrealizowany z budżetu mieszkańców Radomia.  
 
Radny Kazimierz Woźniak stwierdził, że na pewno nie jest to budżet marzeń, ale w ocenie rad-
nego jest to budżet optymalny jak na warunki w jakich przyszło żyć. Budżet oczywiście mógłby 
być trochę lepszy, ale trzeba by przypomnieć decyzje podejmowane na tej sali w trakcie obrad 
Rady Miejskiej. Przy omawianiu budżetu trzeba wspomnieć o tym, w jakich realiach znalazło się 
miasto Radom. Transformacja ustrojowa po 90-tym roku doprowadziła do obecnego stanu. 
Transformacja dotknęła nas w sposób rażący. Kolejna reforma administracyjna w 98 roku pogłę-
biła ten stan. Uważa, że porównywanie się z miastami wojewódzkimi jest nie na miejscu. Plano-
wane dochody ponad 1,5 mld zł to największe w historii naszego miasta jakie Rada Miejska                      
uchwaliła. Najbardziej psuje budżet niska subwencja oświatowa – brakuje ponad 900 mln zł,                   
a w latach 90-tych subwencja pokrywała rzeczywiste koszty, utracone dochody PIT, dopłata do 
gospodarki odpadami, inflacja, oświata pochłania ponad 45% wydatków budżetowych. Poja-
wiają się dobre tematy w zakresie prowadzenia inwestycji: park Gołębiów II, żłobek na ul. Pia-
stowskiej, wydatki na obiekty oświatowe, drogownictwo, trasa N-S.  
 
Radny Jarosław Rabenda uważa, że to, że w ogóle udało się spiąć ten budżet jest faktem zasłu-
gującym na uznanie, bo budżet powstał w konsekwencji działań poprzedniego rządu. Promowa-
nie lotniska bez wskazania źródeł finansowania to pomysł bardzo rozkoszny w tej sytuacji bu-
dżetu, podobnie jak bajanie o odbudowie zamku królewskiego. Porównywanie z miastem woje-
wódzkim Kielce też jest dosyć zabawne. W ostatnich latach mieliśmy do czynienia z bezprece-
densowym atakiem rządu PiS na polskie samorządy, z łupieżcą polityką w stosunku do małych 
ojczyzn, z dążeniem do centralizacji przez pozbawienie samorządów dochodów i obciążanie ich 
dodatkowymi zadaniami bez skierowania środków finansowych na te zadania. Ponadto radny 
poruszył sprawę wzrostu cen. To, że w tej sytuacji udało się zrealizować większość inwestycji                 
i zaplanować kolejne zasługuje na podziw i uznanie. W imieniu pracowników radomskiej kultury 
podziękował, że udało się w tym najtrudniejszym od początku samorządności budżecie znaleźć 
dodatkowe 5 mln zł na dofinansowanie w tym dziale. Zwrócił się z apelem, aby choć część tej 
kwoty była przeznaczona na likwidację całkowitego spłaszczenia wynagrodzeń w kulturze.  
 
Radny Dawid Ruszczyk stwierdził, że od kilku lat wiadomo, że budżety nie są budżetami marzeń, 
bo żyjemy w sytuacji nadzwyczajnej, która nie pozwala na to, by móc przewidzieć pewne rzeczy. 
Ostatnie lata pokazały, że trzeba działać na bieżąco i w bardzo zaskakujących czasach. Duże 
uznanie dla tych kilku lat, że potrafiliśmy dostosowywać się do sytuacji, która nas zaskakiwała. 
Ten budżet też musi mieć taki margines i ten margines ma. Radny cieszy się z dużych inwestycji, 
ale cieszą również inwestycje mniejsze jak: boisko przy PSP 7 przy ul. Tybla, sala do ćwiczeń 
korekcyjnych przy X LO. Cieszą inwestycje zaplanowane, na które wierzy, że środki się znajdą. 
Radny ma nadzieję, że wreszcie samorząd ze swojej nazwy będzie samorządem.  Ma nadzieję, 
że w ciągu roku znajdą się środki na doraźne rzeczy, które są ważne: przejście dla pieszych, które 
jest do poprawy, chodnik na jakimś krótkim odcinku. Ma nadzieję, że pod tym kątem to jest bu-
dżet nadziei.  
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Radna Wioletta Kotkowska stwierdziła, że wszyscy muszą przyznać, że po 13 grudnia sytuacja 
zupełnie się zmieniła w naszym kraju i to bardzo dobrze, bo rodzi ona wielką, nową nadzieję. 
Uważa, że dzisiaj mamy wyjątkową szansę na dobrą współpracę samorządu z obecnym rządem. 
Jak wiadomo poprzedni rząd nie wspierał samorządów, nakładał na samorządy coraz to nowe 
zadania bez pokrycia finansowego. Nie dostrzegał ogromnej roli samorządów dążąc do centra-
lizacji państwa. Tylko w 2023r. do radomskiej oświaty dołożono z budżetu miasta 200 mln zł,                   
a wpływy z podatków zmalały o 100 mln zł. Ile wspaniałych inwestycji można by zrealizować za 
tę kwotę w mieście bez wspaniałych danin złego PiS-u. Mimo tej sytuacji w naszym mieście 
przez 9 ostatnich lat dzięki kadencji prezydenta Witkowskiego nadszedł czas dobrej zmiany i za 
to prezydentowi dziękują, że w tych trudnych czasach potrafił wprowadzić tak dobre zmiany                      
w mieście. Te zmiany dostrzegają mieszkańcy miasta. Stwierdziła, że głęboko wierzy, że wspól-
nie z prezydentem Witkowskim w kolejnym roku i w kolejnej kadencji przy współpracy samo-
rządu z obecnym rządem zrobią kolejne wielkie rzeczy by zmieniać Radom. Są pewni, że ten 
budżet, to budżet nowej nadziei dla miasta i mieszkańców na dalszy prężny rozwój. Najważniej-
sze inwestycje to: przebudowa wiaduktu w ciągu ulicy Żeromskiego, rozbudowa SOR w Radom-
skim Szpitalu Specjalistycznym, budowa III etapu trasy N-S, budowa budynku mieszkalnego                   
u zbiegu ulic Łokietka i Piastowskiej, budowa kolejnego  żłobka. Przyszłoroczny budżet to także 
mniejsze, ale bardzo ważne inwestycje potrzebne dla lokalnej społeczności: budowa sali do gim-
nastyki korekcyjnej i rehabilitacji dla osób niepełnosprawnych w X LO przy ul. Prażmowskiego, 
rozbudowa budynku dydaktycznego Zespołu Szkół Specjalnych i Placówek Oświatowych przy 
ul. Lipskiej, budowa boiska wielofunkcyjnego przy ul. Tybla, budowa placu zabaw przy                             
PSP nr 22. Nie sposób nie wspomnieć o ochronie zdrowia i środkach jakie są na nią przeznaczane 
w przyszłorocznym budżecie: modernizacja i przebudowa oddziałów, zakup sprzętu i aparatury 
medycznej w Radomskim Szpitalu Specjalistycznym, poprawa warunków życia i funkcjonowania 
radomskich DPS-ów, dbanie o najstarszych mieszkańców miasta. Szeroko pojęta kontynuacja 
polityki senioralnej. Radna twierdziła, że teraz nikt nie będzie im rzucał kłód pod nogi, nikt nie 
będzie uprawiał polityki kosztem mieszkańców miasta. Zadeklarowała, że klub radnych Koalicji 
Obywatelskiej będzie głosował za przyjęciem projektu uchwały budżetowej na 2024r., bo szczę-
śliwej Polski, szczęśliwego Radomia nadszedł czas. Zapytała, czy będzie kontynuacja radom-
skiego programu in vitro?  
 
Zastępca prezydenta miasta Marta Michalska – Wilk udzieliła dodatkowych informacji dotyczą-
cych: 
- realizacji radomskiego programu in vitro,  
- zaprzestania finansowania in vitro przez państwo w 2016r.,  
- budowy centrum opiekuńczo – mieszkalnego,  
- remontu domu usamodzielnienia przy ul. Różanej,  
- współpracy władz miasta z obecnym rządem,   
- zmiany finansowania samorządów.  
 
Zastępca prezydenta miasta Mateusz Tyczyński udzielił informacji w sprawach: 
- zaplanowanych środków na komunikację miejską,  
- rozszerzenia zakresu realizacji inwestycji trasa N-S,  
- realizacji wybranego fragmentu parku Gołębiów II,  
- realizacji inwestycji wiaduktu w ciągu ulicy Żeromskiego/Lubelskiej,  
- ogłoszenia przetargu na realizację ul. Wolanowskiej,  
- budowy bloku z tanimi mieszkaniami,  
- budowy żłobka,  
- dokończenia budowy stadionu,  
- realizacji Radomskiego Programu Drogowego i Radomskiego Programu Chodnikowego,  
- budowy boiska przy PSP nr 7 przy ul. Tybla,  
- wzrostu wydatków na kulturę i wzrostu wynagrodzeń dla pracowników kultury.  
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Zastępca prezydenta miasta Katarzyna Kalinowska udzieliła dodatkowych informacji w zakre-
sie: 
- budowy zamku królewskiego,  
- gospodarności wśród dyrektorów placówek oświatowych,  
- poziomu subwencji oświatowej i wydatków ponoszonych na edukację,  
- zasad finansowania edukacji,  
- traktowania oświaty i nauczycieli przez 8 lat rządów PiS,  
- 30% podwyżek wynagrodzenia dla nauczycieli,  
- zabezpieczenia środków na wynagrodzenia dla nauczycieli.  
Podkreśliła, że to jest budżet, który pozwoli utrzymać nasze miasto na ścieżce wzrostu, dlatego 
przy sprzyjające polityce władzy centralnej, która dzisiaj w samorządach widzi partnera do roz-
mowy ten budżet gwarantuje dalszy stały wzrost i rozwój, dlatego prosi radnych o poparcie tego 
budżetu.  
 
Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka poruszył sprawy:  
- zabezpieczenia środków na wynagrodzenia dla pracowników,  
- środków dokładanych do komunikacji publicznej,  
- udziału zewnętrznych środków finansowych w finansowaniu inwestycji,  
- wydłużonych okresów spłaty zadłużenia w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  
 
Prezydent miasta Radosław Witkowski udzielił dodatkowych informacji w zakresie: 
- koncepcji działania dotyczącej promocji lotniska,  
- odbudowy zamku królewskiego,  
- pozyskania środków na budowę hospicjum przy ul. Giserskiej,  
- modelu finansowania samorządów oraz wpływów z PIT i CIT,  
- czasu trwania realizacji inwestycji prowadzonych przez miasto oraz przez fundacje.  
Ponadto prezydent podziękował za merytoryczną i spokojną dyskusję. Uważa, że ten czas został 
bardzo dobrze wykorzystany, aby porozmawiać o budżecie. Uważa, że tytuł opisujący projekt 
budżetu na 2024 „budżet nowej nadziei” udzielił się wszystkim niezależnie od wyznawanych               
i prezentowanych poglądów politycznych, z czego bardzo się cieszy, że w trudnej sytuacji                      
w jakiej znajduje się w tej chwili polski samorząd, w tym miasto Radom, potrafimy mieć nadzieje, 
nadzieje na to, że samorząd będzie miał dobre i właściwie skonstruowane źródła finansowania 
tak, żeby można realizować potrzeby mieszkańców. Dla radnych Rady Miasta w Radomiu nie 
uwierzy, że korzystne jest to, że to w Warszawie minister podejmuje decyzje o budowie takiej 
a nie innej ulicy. To radni są od tego, żeby decydować jakie ulice należy remontować w Radomiu, 
a bez właściwie skonstruowanego modelu finansowania to zadania, które są wprost wpisane        
w przywilej radnych Rady Miejskiej są przenoszone na poziom ministerialny. Dlatego wszyscy 
muszą pracować nad tym, żeby odbudować właściwą pozycję samorządu w ustroju Polski, a na 
pewno dobrym elementem tego będzie przyjęcie budżetu dla Radomia na rok 2024 tak, aby 
wszyscy dysponenci budżetu i wszyscy beneficjenci tego budżetu na święta czuli się bezpiecz-
nie.  
 
6) głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej na 2024r. oraz Wieloletniej Pro-
gnozy Finansowej Gminy Miasta Radomia na lata 2024 - 2045 - druki nr: 902, 903.  
Do projektów uchwał wpłynęły w formie pisemnej autopoprawki.  
Ich treść została dołączona do materiałów z sesji oraz przekazana radnym pocztą elektroniczną.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz przypomniała, że wniosek Komisji Rozwoju dotyczący odbudowy 
zamku królewskiego Radomiu został zgłoszony w ramach autopoprawki nr 1. Zapytała, czy 
wniosek radnych Koalicji Obywatelskiej dotyczący przesunięcia 50 tys. zł na zadanie „Przebu-
dowa budynku przy ul. Giserskiej 21 na hospicjum I etap prac projektowych” można potraktować 
również jako autopoprawkę?  
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Prezydent miasta Radosław Witkowski stwierdził, że również można potraktować jako autopo-
prawkę.  
 
Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka poinformował, że do WPF też zgłaszają autopoprawkę, 
która dostosowuje zadanie złożone przez radnych Platformy Obywatelskiej.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (12 za, 5 przeciw, 9 wstrzymujących się – głoso-
wanie nr 4) podjęła ze zgłoszonymi autopoprawkami  

Uchwałę nr CVI/1023/2023 – Uchwała Budżetowa na 2024 rok.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (12 za, 3 przeciw, 11 wstrzymujących się – głoso-
wanie nr 5) podjęła ze zgłoszonymi autopoprawkami 

Uchwałę nr CVI/1024/2023 
w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Radomia na lata 2024 – 
2045. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz zarządziła 10 minut przerwy do godz. 11.00.  
 
 
Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz poinformowała, że od ostatniej sesji do dnia                   
15 grudnia interpelacje złożyli radni: 
- Marcin Kaca – 5, 
- Małgorzata Półbratek – 1 
- Adam Bocheński – 1, 
- Marcin Majewski – 1.  
Ponadto wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Adam Bocheński złożył wniosek o odczytanie swo-
jej interpelacji i odpowiedzi na nią w sprawie zgłoszenia naszego miasta jako jednego z gospo-
darzy mistrzostw świata w piłce siatkowej mężczyzn w 2027 roku.  
Przewodnicząca odczytała treść złożonej interpelacji.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Adam Bocheński odczytał treść odpowiedzi na złożoną in-
terpelację. Ponadto podziękował prezydentowi, że poszło pismo do władz piłki siatkowej.  
 
Prezydent miasta Radosław Witkowski poinformował, że Polska została gospodarzem mi-
strzostw świata w piłce nożnej kobiet w 2026r. i również podobną deklaracje chcą wysłać do 
Polskiego Związku Piłki Nożnej, że Radom może być gospodarzem tych mistrzostw świata.  
 
 
Ad. 7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
 
Ad. 7.1. Rozpatrzenie projektów uchwał na drukach nr: 930, 931. 
 
- druk nr 930.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił skarbnik miasta Sławomir Szlachetka.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetowej, która wydała opinię pozytywną 
oraz Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która wydała opinię pozytywną w części 
dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej.  
 
Radny Łukasz Podlewski poruszył sprawę zadań, które mają wskazaną datę realizacji na                          
IV kwartał m. in.: wykonanie remontu warstw ścieralnych 1.350.000 zł, konserwacja 
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przystanków 2.950.000 zł i szereg innych zadań. Prosi o przedstawienie informacji, które zada-
nia w ramach planu zamówień MZDiK zostały zrealizowane i które nie zostały zrealizowane. Co 
stało się ze środkami z zadań, które nie zostały zrealizowane?  
 
Radny Marcin Majewski – odcinek IIIb trasy N-S od ul. Struga do ul. Andersa – czy są już ustalone 
warunki podpisania aneksu? Kiedy ten aneks zostanie podpisany, na jaką kwotę i czy termin 
umowy głównej zostanie wydłużony w związku z budową tego odcinka? Czy w ramach odcinka 
IIIb zostanie wykonane rondo na ul. Andersa umożliwiające połączenie z ul. Zbrowskiego? Wy-
kupy – kiedy mieszkańcy dostana pieniądze? Jaki jest okres oczekiwania od prawomocnej decyzji 
do wypłaty środków za wykup gruntów? Ile środków jest wykorzystane w tym roku na wykupy 
i jaką ilość wykupów przewiduje się jeszcze w tym roku? Jak to ma wyglądać w przyszłym roku?  
 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Dróg i Komunikacji Piotr Wójcik udzielił odpowiedzi na zadane py-
tania dotyczące: 
- realizacji zadań z przewidzianym terminem realizacji na IV kwartał – na piśmie,  
- realizacji odcinka IIIb trasy N-S,  
- skrzyżowania z ulicą Andersa,  
- realizacji wykupu gruntów,  
- terminu realizacji wypłaty odszkodowań.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (12 za, 3 przeciw, 11 wstrzymujących się – głoso-
wanie nr 6) podjęła  

Uchwałę nr CVI/1025/2023 
w sprawie dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2023 rok.  
 
- druk nr 931.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił skarbnik miasta Sławomir Szlachetka.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetowej, która wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (12 za, 0 przeciw, 10 wstrzymujących się – głoso-
wanie nr 7) podjęła 

Uchwałę nr CVI/1026/2023 
w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Radomia na lata 
2023 – 2045. 
 
Ad. 7.2. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 932.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił skarbnik miasta Sławomir Szlachetka.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetowej, która wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (15 za, 0 przeciw, 8 wstrzymujących się – głoso-
wanie nr 8) podjęła 

Uchwałę nr CVI/1027/2023 
w sprawie ustalenia wydatków budżetu Gminy Miasta Radomia, które w roku 2023 nie 
wygasają z upływem roku budżetowego.  
 
Ad. 7.3. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 933. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił skarbnik miasta Sławomir Szlachetka.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz stwierdziła, że jest to uchwała dotycząca zacią-
gnięcia zobowiązania finansowego, to aby uchwała została podjęta wynik głosowania musi być 
trochę inny.  
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Mecenas Sylwia Zarachowicz – Woś poinformowała, że jest tu wymagana bezwzględna więk-
szość głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady. To oznacza, że musi 
być więcej głosów za, niż przeciw i wstrzymujących się łącznie.  
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetowej, która wydała opinię pozytywną.  
 
Radny Dariusz Wójcik przypomniał, że na komisji skarbnik mówił, że na dzień dzisiejszy emisja 
obligacji nie jest konieczna. Uważa, że radni powinni się wstrzymać z tymi obligacjami i zająć 
się tym w styczniu – lutym. Radny ma nadzieję, że przez te dwa miesiące spłynie tyle pieniędzy 
z budżetu państwa, że nie będzie potrzeby emitowania tych obligacji. Proponuje, aby zdjąć ten 
projekt z porządku obrad w dniu dzisiejszym i nie psuć tej świątecznej atmosfery.  
 
Radny Marcin Majewski zapytał, czy po przyjęciu tej uchwały będzie jeszcze możliwość zacią-
gnięcia jakichkolwiek zobowiązań długoterminowych?  
 
Radny Łukasz Podlewski stwierdził, że z sali słyszał, że przyszły rok to kolejne środki, które mają 
trafić, a sytuacja budżetowa miasta diametralnie się poprawi. Skoro budżet nowej nadziei został 
przyjęty, to uważa, że ta Rada nie powinna dziś podejmować decyzji w zakresie zadłużenia mia-
sta na kolejne 60 mln zł. Jest jeszcze czas, aby takie zobowiązania podjąć. Poprosił o zdjęcie 
tego projektu uchwały, aby zachować pokojową atmosferę. Jeżeli nie, to radny będzie głosował 
przeciwko, a nie wie jak inni radni.  
 
Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka udzielił dodatkowych informacji na temat zaciągania ko-
lejnych zobowiązań. Stwierdził, że przyjęcie budżetu na 2024r. obliguje do podjęcia tej uchwały, 
co pozwoli zrealizować budżet.  
 
Prezydent miasta Radosław Witkowski stwierdził, że nie ma tu nic wspólnego dobra atmosfera, 
bo właśnie ta uchwała jest wprost wykonaniem budżetu na rok 2024. To prezydent zdecydował, 
aby od razu przy okazji przyjęcia projektu budżetu na 2024  również wykonać taki krok. Wyko-
nując projekt uchwały budżetowej zakładającej deficyt na poziomie 156 mln zł poprosił, aby 
udzielić panu skarbnikowi upoważnień do tego, żeby wykonał te operacje finansowe tak, żeby 
mógł zrobić to w najlepszym możliwym momencie dla gminy, kiedy ten pieniądz będzie najtań-
szy do pozyskania. Nie uważa, że odkładanie tego o miesiąc czy dwa jest sytuacją korzystną dla 
gminy, bo gdyby był przekonany, że jest korzystne dla gminy, to w tej chwili by ten projekt zdjął. 
Uważa, że korzystnym dla miasta jest to, żeby przegłosować w pakiecie ten projekt uchwały, 
aby dać spokój i bezpieczeństwo zarządzania miejskimi finansami przez pana skarbnika.  
 
Za przyjęciem projektu uchwały na druku nr 933 w sprawie emisji obligacji komunalnych 
Gminy Miasta Radomia oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu głosowało 12 rad-
nych, 14 było przeciw, 0 wstrzymało się od głosowania – głosowanie nr 9. Uchwała nie została 
podjęta.  
 
Ad. 7.4. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 926.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej 
Elwira Skoczek.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetowej oraz Komisji Zdrowia, Pomocy Spo-
łecznej i Rodziny, które wydały opinie pozytywne.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz zapytała, czy jest pi-
smo potwierdzające, że to jest lepsza forma wsparcia? Trzy miesiące temu przekazywane były 
środki na gminę Skaryszew, a dziś przychodzą żeby to zmienić i że będzie ogłoszony konkurs. 
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Jest za tym, aby te środki na budowę hospicjum spłynęły, ale też chciałaby wiedzieć skąd do-
kładnie taka decyzja. Chciałaby się z takim pismem zapoznać.  
 
Dyrektor Wydziału Budżetu Marcin Grad udzielił informacji na temat interpretacji Regionalnej 
Izby Obrachunkowej, z której wynikał inny tryb przekazania środków.  
 
Wiceprzewodnicząca Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz poprosiła o dostarczenie takiej inter-
pretacji.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (23 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się – głosowa-
nie nr 10) podjęła 

Uchwałę nr CVI/1028/2023 
w sprawie uchylenia Uchwały Nr CI/971/2023 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia                                 
25 września 2023r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Skaryszew                        
w 2023r. 
 
Ad. 7.5. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 927.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej 
Elwira Skoczek.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (21 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się – głosowa-
nie nr 11) podjęła 

Uchwałę nr CVI/1029/2023 
 w sprawie przyjęcia „Samorządowego Programu Miasta Radomia na Rzecz Osób z Nie-
pełnosprawnościami na lata 2024 – 2028”. 
 
Ad. 7.6. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 928.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej 
Elwira Skoczek.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Radny Tomasz Gogacz zapytał, jak jest ewaluowana skuteczność programów? Czy są ich efekty?  
 
Dyrektor Elwira Skoczek udzieliła dodatkowych wyjaśnień na temat: 
- ewaluacji programu,  
- wprowadzania programów profilaktycznych.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (24 za – głosowanie nr 12) podjęła 

Uchwałę nr CVI/1030/2023 
zmieniającą Uchwałę Nr LXXVI/689/2022 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 28 marca 
2022r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Proble-
mów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Radomia na lata 
2022-2025. 
 
Ad. 7.7. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 929.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
Marcin Gierczak.  
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Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (21 za – głosowanie nr 13) podjęła 

Uchwałę nr CVI/1031/2023 
w sprawie zmiany Uchwały nr 647/2013 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 9 grudnia 
2013 r. w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania oraz odpłatności 
za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycz-
nych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz warunków częścio-
wego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania zmienionej Uchwałą                      
Nr 76/2015 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 23 lutego 2015 r. oraz Uchwałą                         
Nr XXIV/213/2019 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 26 sierpnia 2019 r. 
 
Ad. 7.8. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 906a.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła mecenas Sylwia Zarachowicz – Woś.  
 
Przewodniczący klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość Łukasz Podlewski do składu komisji kon-
kursowej w imieniu klubu zgłosił: poseł Annę Kwiecień, Katarzynę Pastuszkę – Chrobotowicz –                 
z rekomendacją na przewodniczącą komisji, Tomasza Gogacza, Teresę Skoczek.  
 
Przewodnicząca klubu radnych Koalicji Obywatelskiej Wioletta Kotkowska w imieniu klubu do 
składu komisji zgłosiła radnych: Magdalenę Lasotę, Wiesława Wędzonkę, Piotra Szprendałowi-
cza.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz podziękowała za reko-
mendację, natomiast ze względu na bardzo duży nadmiar różnego rodzaju obowiązków i nowe 
zadania, które niedługo będą przed nią stały poprosiła o wskazanie nowej osoby na przewodni-
czącego tej komisji. Uważa, że nie będzie miała tyle czasu, żeby poświecić na pracę w komisji. 
Natomiast członkiem komisji jak najbardziej chciałaby być 
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz poinformowała, że w tym momencie jest jeden kandydat do ko-
misji więcej niż jest to przewidziane w projekcie uchwały. Zapytała panią mecenas, czy można 
zwiększyć liczbę członków komisji?  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz zarządziła 5 minut przerwy do godz. 12.05. w celu ustalenia pro-
ponowanego składu komisji.  
 
Radna Magdalena Lasota stwierdziła, że w związku z zaistniałą sytuacją, że przewodniczący 
klubu Prawa i Sprawiedliwości siłowo narzuca 4 członków ze swojego klubu mimo, że są tu dwa 
największe kluby, ale oczywiście mają przewagę i to wykorzystują, a liczyli na merytoryczną 
dyskusję, ponieważ wybór dyrektora radomskiego szpitala jest bardzo ważny dla przyszłego 
funkcjonowania szpitala, więc chcieli zgłosić po troje członków. Ponieważ narzuca się siłowo 
czterech członków, a była już jedna komisja do wyboru dyrektora Radomskiej Stacji Pogotowia 
Ratunkowego, która nie przebiegła jak należy pod przewodnictwem pani Katarzyny Pastuszki – 
Chrobotowicz, więc radna rezygnuje ze swojej kandydatury i zgłaszają dwóch członków do tej 
komisji: radnego Wiesława Wędzonkę i radnego Piotra Szprendałowicza.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz zwróciła się z zapytaniem do przewodniczącego Łukasza Pod-
lewskiego o decyzję w sprawie kandydatury na przewodniczącego komisji?  
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Przewodniczący klubu radnych PiS Łukasz Podlewski poinformował, że na stanowisko przewod-
niczącego komisji rekomendują panią poseł Annę Kwiecień.  
 
Przewodnicząca klubu radnych Koalicji Obywatelskiej Wioletta Kotkowska zapytała, czy pan 
przewodniczący bądź pani przewodnicząca posiadają zgodę na piśmie pani poseł Anny Kwie-
cień?  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz stwierdziła, że takowej zgody nie posiada.  
 
Mecenas Sylwia Zarachowicz – Woś stwierdziła, że trudno jej się do tego ustosunkować. Jeżeli 
ktoś zgłasza kandydata, to zakłada się, że uzgodnił z nim tę kandydaturę, ale nie jest wstanie 
się tu jednoznacznie wypowiedzieć, czy będzie potrzebna zgoda na piśmie, czy też nie. Gdyby 
taka zgoda była na piśmie, nie byłoby wątpliwości, a jeżeli radni mają wątpliwości, to niech zde-
cydują czy uwierzyć na słowo, że było to uzgodnione, czy też nie.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz zapytała o przedstawicieli rektorów – czy są informacje od rekto-
rów, czy też są pisemne zgody osób zgłoszonych.  
 
Mecenas Sylwia Zarachowicz – Woś poinformowała, że nie ma pisemnych zgód. Wyjaśniła jak 
wyglądają poszczególne zgłoszenia.  
 
Radny Robert Utkowski zawnioskował o 5 minut przerwy i zwrócił się z prośbą do przewodni-
czącego Podlewskiego, aby wystąpił z prośbą o taką zgodę od pani poseł.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz zarządziła 5 minut przerwy do godz. 12.20.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz zgodnie z ustaleniami odczytała zgłoszone w dniu dzisiejszym 
kandydatury do komisji konkursowej jako przedstawiciele Rady Miejskiej:  
1. Kwiecień Anna - przedstawiciel Rady Miejskiej w Radomiu- Przewodniczący Komisji, 
2. Wędzonka Wiesław - przedstawiciel Rady Miejskiej w Radomiu, 
3. Pastuszka - Chrobotowicz Katarzyna - przedstawiciel Rady Miejskiej w Radomiu, 
4. Gogacz Tomasz - przedstawiciel Rady Miejskiej w Radomiu, 
5. Szprendałowicz Piotr - przedstawiciel Rady Miejskiej w Radomiu, 
6. Skoczek Teresa - przedstawiciel Rady Miejskiej w Radomiu (lekarz), 
Poinformowała, że wszyscy z zaproponowanych osób są na sali poza panią poseł Anną Kwiecień.  
 
Radny Łukasz Podlewski poinformował, że na życzenie i prośbę radnych pani poseł napisała dwa 
smsy, które odczytał: „Ja Anna Kwiecień wyrażam zgodę na pracę w komisji ds. wyboru dyrektora 
Radomskiego Szpitala Specjalistycznego”. Poinformował, że za kilkanaście minut pani poseł bę-
dzie pod ratuszem i radni będą mogli zapytać się o to osobiście. Zwrócił się do radnych, że robią 
kabaret. Poprosił przewodniczącą o przejście do głosowania.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz stwierdziła, że pan przewodniczący Podlewski jest osobą po-
ważną, jest radnym, który ma mandat zaufania mieszkańców i jeżeli deklaruje, że jest zgoda 
pani poseł Anny Kwiecień, to przyjmuje, że takowa zgoda jest. Przewodnicząca poinformowała, 
że poza przedstawicielami Rady Miejskiej w Radomiu wchodzą również przedstawiciele Rady 
Społecznej Radomskiego Szpitala Specjalistycznego im. dr Tytusa Chałubińskiego oraz przed-
stawiciele rektora Uniwersytetu Radomskiego oraz rektora Uczelni Łazarskiego w Warszawie.  
 
Skład komisji konkursowej: 
1. Kwiecień Anna - przedstawiciel Rady Miejskiej w Radomiu- Przewodniczący Komisji, 
2. Wędzonka Wiesław - przedstawiciel Rady Miejskiej w Radomiu, 
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3. Pastuszka - Chrobotowicz Katarzyna - przedstawiciel Rady Miejskiej w Radomiu, 
4. Gogacz Tomasz - przedstawiciel Rady Miejskiej w Radomiu, 
5. Szprendałowicz Piotr - przedstawiciel Rady Miejskiej w Radomiu, 
6. Skoczek Teresa - przedstawiciel Rady Miejskiej w Radomiu (lekarz), 
7. Michalska - Wilk Marta - przedstawiciel Rady Społecznej Radomskiego Szpitala Specjalistycz-
nego im. dr Tytusa Chałubińskiego w Radomiu, 
8. Natora Justyna - przedstawiciel rektora Uniwersytetu Radomskiego im. Kazimierza Puła-
skiego w Radomiu, 
9. Olszewski Paweł - przedstawiciel rektora Uczelni Łazarskiego w Warszawie 
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (15 za, 0 przeciw, 12 wstrzymujących się – głoso-
wanie nr 14) podjęła 

Uchwałę nr CVI/1032/2023 
w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 
Dyrektora Radomskiego Szpitala Specjalistycznego im. dr Tytusa Chałubińskiego w Ra-
domiu. 
 
Ad. 7.9. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 934. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił dyrektor Wydziału Kultury Sebastian Równy.  
 
Uchwały Kolegium RIO radni otrzymali pocztą elektroniczną wraz z materiałami na sesję.  
Ich treść została dołączona do materiałów z sesji.  
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Kultury i Promocji, która wydała opinię pozy-
tywną.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz zwróciła uwagę, że              
w 2016r. było to konsultowane z RIO, a jest 2023r. To przez te wszystkie lata nie było spraw-
dzane, czy nie jest potrzebna jeszcze jakaś dodatkowa opinia? Wydaje się, że w kwestii podej-
mowania takich uchwał wypadałoby co roku występować z zapytaniem czy nie jest potrzebna 
jeszcze jakaś inna opinia.  
 
Radny Marcin Majewski zapytał, czy jest zagrożenie, że te środki nie zostaną przekazane na 
ratowanie zabytków?  
 
Dyrektor Wydziału Kultury Sebastian Równy udzielił dodatkowych informacji w zakresie: 
- konsultowania zapisów uchwały,  
- zagrożenia dla wypłaty dotacji.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (23 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się – głosowa-
nie nr 15) podjęła 

Uchwałę nr CVI/1033/2023 
określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub ro-
boty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji 
zabytków.  
 
 
Ad. 8. Informacja Prezydenta Miasta Radomia o stanie realizacji inwestycji drogowej –                  
ul. Wolanowska.   
Zastępca dyrektora Miejskiego Zarządu Dróg i Komunikacji Łukasz Kuna stwierdził, że dzisiaj 
budżet został uchwalony, więc niezwłocznie przystępują z uruchomieniem procedury 
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przetargowej w celu wyłonienia wykonawcy przebudowy ul. Wolanowskiej i skrzyżowania Ma-
ratońska/Dębowa. Myślą, że to będzie koniec stycznia 2024.  
 
Radny Łukasz Podlewski zapytał, co będzie obejmowała przebudowa, remont ul. Wolanowskiej? 
Jaka jest koncepcja? Co nowego powstanie na miejscu starodroża i na pozostałej części od Alei 
Solidarności? Jaki jest zakres prac? Kiedy zostanie ogłoszony przetarg na ul. Wolanowską? Jaki 
jest przewidziany wkład własny gminy miasta Radomia? W jaki sposób była szacowana wartość 
tej inwestycji? Czy wszelkie spory prawne dotyczące własności z kilkoma osobami z ul. Wola-
nowskiej zostały już rozstrzygnięte i czy można przystępować do prac?  
 
Radny Marcin Majewski zapytał, w jaki sposób będzie wyglądał objazd w trakcie realizacji inwe-
stycji?  
 
Radny Tomasz Gogacz zapytał, jaka jest długość odcinka, który będzie remontowany? Czy 
MZDiK ma już wypracowaną koncepcję jak obwodnica zachodnia będzie skomunikowana z mia-
stem?  
 
Zastępca dyrektora Miejskiego Zarządu Dróg i Komunikacji Łukasz Kuna udzielił dodatkowych 
informacji w sprawach: 
- realizacji obwodnicy zachodniej,  
- planowanego objazdu w trakcie realizacji inwestycji,  
- zakresu robót przy realizacji przebudowy ul. Wolanowskiej.  
 
 
Ad. 9. Informacja o pracy Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Łukasz Podlewski poinformował, że od ostatniej sesji Rady 
Miejskiej Komisja Rewizyjna nie obradowała.  
 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Kazimierz Staszewski poinformował, że ko-
misja obradowała 12 grudnia. Rozpatrywali sprawę interwencji mieszkańców w sprawie budowy 
masztu. Omawiali skargę mieszkańca dotyczącą „stukających” włazów na ul. Równej. Skargę tę 
komisja proponuje uznać za bezzasadną. Kolejna skarga przekazana przez wojewodę mazowiec-
kiego, gdzie skarżąca zarzuciła prezydentowi miasta niewywiązanie się z obowiązku zapewnie-
nia jej synowi odpowiedniego miejsca w szkole średniej od dnia 1 września 2023r. uwzględnia-
jącego szczególną sytuację zdrowotną dziecka, jego możliwości i zainteresowania zgodnie z za-
leceniami wydanymi w orzeczeniu o niepełnosprawności. Omówił czego dotyczyła skarga. Wo-
bec uwzględnienia wniosków i zarzutów skarżącej komisja postanowiła uznać skargę za bezza-
sadną. Rozpatrywano również petycję grupy mieszkańców dzielnic Pruszaków, Wośniki i Koń-
czyce, którzy domagali się od Rady uchylenia decyzji Prezydenta Miasta Radomia nr 595/2022 
dotyczącej pozwolenia na budowę masztu 5G z 13 antenami, urządzeniami nadawczymi, od-
biorczymi i sterującymi, zlokalizowanego przy ulicach Kieleckiej i Mostowej, na działce 90/2                  
w Radomiu. Komisja uznała, że nie znajduje podstawy prawnej umożliwiającej Radzie Miejskiej 
jako organowi stanowiącemu badania zgodności z prawem postępowania administracyjnego za-
kończonego wydaniem decyzji z dnia 15.12.2022 r. w sprawie wyżej oznaczonej. Komisja zaj-
mowała się również petycją grupy mieszkańców dzielnicy Wośniki dot. poprawy bezpieczeństwa 
komunikacyjnego w rejonie ulic Wośnickiej i Bulwarowej na osiedlu Wośniki. Radny omówił 
czego dotyczyła petycja. Poinformował, że komisja uznała za uzasadnioną potrzebę poprawy 
bezpieczeństwa komunikacyjnego w tym rejonie i w tym celu zwraca się do prezydenta miasta 
o podjęcie stosownych działań w tym przedmiocie.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz poinformowała, że projekty uchwał radni otrzymali pocztą elek-
troniczną.  
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- projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg na Prezydenta Miasta Radomia. (skargi               
z dnia: 09.10.2023r., 28.10.2023, 04.11.2023). Komisja Skarg, Wniosków i Petycji postanowiła 
uznać skargi za bezzasadne. 
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (23 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się – głosowa-
nie nr 16) podjęła  

Uchwałę nr CVI/1034/2023 
w sprawie rozpatrzenia skarg na Prezydenta Miasta Radomia. 
 
O podjętej uchwale poinformowano skarżącego.  
Treść pisma została dołączona do materiałów z sesji.  
 
- projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Radomia. (skarga              
z dnia 01.09.2023r.). Komisja Skarg, Wniosków i Petycji postanowiła uznać skargę za bezza-
sadną. 
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (24 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się – głosowa-
nie nr 17) podjęła  

Uchwałę nr CVI/1035/2023 
w sprawie rozpatrzenia skarg na Prezydenta Miasta Radomia. 
 
O podjętej uchwale poinformowano skarżącą oraz Wojewodę Mazowieckiego.  
Treść pisma została dołączona do materiałów z sesji.  
 
- projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. (petycja z dnia 23.06.2023r.). Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji postanowiła nie uwzględnić petycji. 
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (21 za, 0 przeciw, 4 wstrzymujące się – głosowa-
nie nr 18) podjęła  

Uchwałę nr CVI/1036/2023 
w sprawie rozpatrzenia petycji. 
 
O podjętej uchwale poinformowano przedstawiciela skarżących.  
Treść pisma została dołączona do materiałów z sesji.  
  
- projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. (petycja z dnia 15.06.2023r.). Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji postanowiła uwzględnić petycję. 
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (24 za – głosowanie nr 19) podjęła  

Uchwałę nr CVI/1037/2023 
w sprawie rozpatrzenia petycji. 
 
O podjętej uchwale poinformowano przedstawiciela skarżących.  
Treść pisma została dołączona do materiałów z sesji.  
  
  
Ad. 10. Sprawozdanie delegata Miasta Radomia z posiedzenia Związku Miast Polskich.  
Sekretarz miasta Michał Michalski poinformował, że odbyło się dwa spotkania: jedno 28 listo-
pada we Wrocławiu a drugie w Dąbrowie Górniczej. Najważniejsze elementy tych spotkań: 
- stanowisko Zarządu Związku Miast Polskich w sprawie ciągłości działania gminy po wygaśnię-
ciu mandatu wójta, burmistrza, prezydenta,  
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- stanowisko jeżeli chodzi o funkcjonowanie Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorial-
nego i projektów z tym związanych.  
Poruszono również sprawę pewnych oczekiwań samorządów gmin, powiatów i województw 
wobec Sejmu RP X kadencji w związku z wcześniejszymi postulatami i ustawowymi zmianami, 
które by miały samorząd wzmocnić. Problematyka to 4 obszary: budżet i finanse jednostek sa-
morządu terytorialnego, gospodarka komunalna i przestrzenna, polityka zdrowotna i społeczna, 
rozwiązania systemowe dotyczące ustawy o samorządzie gminnym.   
 
 
Ad. 11. Sprawy różne i wolne wnioski: 
 
 1) wskazanie przedstawiciela Rady Miejskiej w Radomiu do prac w Komitecie Rewitali-
zacji Miasta Radomia.  
Pismo radni otrzymali pocztą elektroniczną wraz z materiałami na sesję.  
Jego treść została dołączona do materiałów z sesji. 
 
Przewodniczący klubu radnych Prawa i Sprawiedliwości Łukasz Podlewski poinformował, że nie 
będą zgłaszać kandydata.  
 
Przewodnicząca klubu radnych Koalicji Obywatelskiej Wioletta Kotkowska zgłosiła kandydaturę 
pana radnego Roberta Utkowskiego.  
 
Radny Robert Utkowski wyraził zgodę na pracę w Komitecie.  
 
Za zaakceptowaniem kandydatury radnego Roberta Utkowskiego do prac w Komitecie Rewita-
lizacji głosowało 19 radnych, 0 było przeciw, 1 wstrzymał się od głosowania – głosowanie nr 20.  
Radny Robert Utkowski został wyznaczony do prac w Komitecie Rewitalizacji.  
 
O dokonanym wyborze poinformowano pisemnie Prezydenta Miasta Radomia.  
Treść pisma została dołączona do materiałów z sesji.  
 
2) Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz poinformowała, że kolejna sesja zwyczajna pla-
nowana jest zgodnie z harmonogramem.  
Ponadto przewodnicząca złożyła życzenia świąteczne 
  
 
Ad. 12. Zamknięcie obrad. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz w związku z wyczerpaniem porządku obrad za-
mknęła CVI. sesję Rady Miejskiej w Radomiu o godz. 13.00.  
 
 
                 Przewodnicząca Rady Miejskiej 
                        Kinga Bogusz 
 
Sekretarze: 
 
1. Staszewski Kazimierz   …………………………………………………… 
 
2. Chrobotowicz Robert   …………………………………………………… 
 
Protokółowała: Agata Gierczak. 


